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קוראים יקרים,
זוכים אנו שוב להגיש בפניכם את גיליון הקיץ של "טובה 
הסוקר  טבריה,  "אורט"  התיכונית  הישיבה  עלון  ראייתה" 

חלק מפעילות הישיבה מחג הפסח ועד עתה.
הראשונה,  תקופות:  לשתי  מחולקת  למעשה  זו  תקופה 
היה  ישראל  עם  כשכל  עלינו,  שנכפתה  הקורונה  תקופת 
ללימודים  החזרה  ועד  הפורים  חג  ממחרת  בביתו,  ספון 
סדירים, והשנייה, התקופה המאתגרת של שיגרת הקורונה 
מהחזרה ללימודים סדירים ועד סוף שנת הלימודים. בשתי 
התקופות הללו, קיימנו פעילות יפה וברוכה בהתאם כמובן 

להנחיות ולהגבלות.
בהקשר לתקופה הראשונה, בה כולנו היינו ספונים בבתים, 
כדוגמת  לקיים  ב"ה  שזכינו  מרחוק  הפעילות  על  נספר 
ובפייסבוק,  בזום  הזיכרון  ימי  טקסי  חצות",  עד  "רדיו 
של  קבוע  יומי  סרטון  מהצוות,  נחמדים  סרטונים  שליחת 
ועוד.  ופרקי אבות  בנושא ההגדה של פסח  ראש הישיבה 
זאת כמובן בנוסף למפגשי המחנך היומיים בזום, והלמידה 
מרחוק עם מערכת שיעורים מסודרת שהתקיימה באמצעים 

הדיגיטליים כל הזמן.
בהקשר לתקופה השנייה, בה חזרנו ללימודים סדירים, כאן 
כבר יכולנו לקיים פעילות חברתית וערכית כמסורת הישיבה 
עד כמה שניתן בהתאם להנחיות בתקופה מאתגרת זו של 
שיגרת הקורונה, כדוגמת שייט הקיאקים המסורתי בסיום 
הלימודים, מסיבת הסיום המיוחדת של בוגרי י"ב, חגיגת יום 
ולא בירושלים,  ירושלים שהפעם נאלצנו לקיימה בישיבה 

יציאות להתנדבות, סיכומי שנה מיוחדים ועוד.
ר'  ואהוב,  יקר  ממורה  נפרדנו  בלק,  פרשת  קודש  בשבת 
המורה  רבות  שנים  היה  אפרים  ז"ל.  כהן  )אפי(  אפרים 
לשל"ח )שדה לאום חברה( בישיבה, כשהוא מחנך ומקנה 
מהו  ישראל,  לארץ  אמיתית  אהבה  היא  מה  לתלמידנו 
החיבור האמיתי לעם ישראל, ומה הן מידות טובות ואהבת 
לקב"ה,  אהבה  גדולה.  אהבה  מלא  היה  תמיד  אפי  תורה. 
אמיתית  ואהבה  הקודש  ללשון  אהבה  לתורה,  אהבה 
לתלמידים. הוא ראה במקצוע של"ח כמקצוע קודש לכל 

דבר. תמיד חיבר כל מקום בארץ עם התנ"ך ורוח חז"ל.
בתחומים  רב  בידע  וגדוש  מלא  אשכולות.  איש  היה  אפי 
רבים. העושר הלשוני הרב שלו היה לשם דבר. הוא היה בקי 
ניחוחות  ממנו  קיבלנו  תמיד  העברית.  השפה  מכמני  בכל 
נעימים של עושר לשוני רב. ומאידך תמיד נהג בפשטות, 
מסביר פנים לכולם בנעימות ובחיוך מיוחד. יהי זכרו ברוך. 

ת.נ.צ.ב.ה.
בתקופה זו, ראוי לסיים בתפילה והודאה לה' יתברך: "מודים 
אנחנו לפניך על כל החסדים שאתה עושה עמנו ועם עמך 
הרבים  ברחמיך  שתשלח  מלפניך  רצון  יהי  ישראל.  בית 
מעמך  והבריאים  ישראל.  עמך  חולי  לכל  שלימה  רפואה 
יחלו. מנע מגפה מנחלתך  בריאותם שלא  ישראל תתמיד 

ותגאלנו גאולה שלימה למען שמך".
קריאה מהנה!
המערכת

טובה
ראייתה 02

"ופרצת" –
נחלה בלי מְצַרִים

ד"ת לכבוד סיום שנת תש"פ ולכבוד סיום מסכת שבת. ודברי פרידה מהמורה
ר' אפרים )אפי( כהן ז"ל

דבר ראש
הישיבה

מסכת שבת מסתיימת באיסור מדידה בשבת, אלא אם כן המדידה לצורך 
שפוקקין  למדנו  "מדבריהם  במסכת:  האחרונה  במשנה  נאמר  וכך  שבת, 
ומודדין וקושרין בשבת". איסור זה מופיע בצורה 
יהודה  רבי  )כח.(  ביצה  במסכת  יותר  "קשוחה" 
כנגד  או  הכלי  כנגד  בשר  אדם  שוקל  אומר: 
בכף  משגיחין  אין  אומרים:  וחכמים  הקופיץ. 

מאזנים כל עיקר". )והלכה כחכמים(.
כדי ליישב כפילות זו מבאר הרמב"ם שיש שני 
מטעם  אחד  וכל  בשבת  מדידה  איסור  סוגי 

אחר.
שנראה  מטעם  הוא  שבת,  במסכת  האיסור 
כעובדין דחול, ולכן לצורך השבת הותר. אך 
האיסור במסכת ביצה הוא בשני אנשים ועם 
כלי של מדידה ולכן נאסר מטעם אחר לגמרי 
שנראה כמקח וממכר, ויש לחשוש שיבוא לכתוב. )כל זאת 

מצויין ברמב"ם פרק כג' ופרק כד' וכן מפורש בחיי אדם כלל ס' דין י'(. 
לענ"ד, יש לחדש טעם נוסף באיסור מדידה, טעם זה מסכם לנו בתמציתיות 
את כל מסכת שבת ואף נותן מבט גבוה ומרומם לכל תקופת הקורונה בה 

אנו נמצאים. 
גמרא מפורסמת במסכת שבת דף קיח אומרת: "א"ר יוחנן משום ר' יוסי כל 
המענג את השבת נותנין לו נחלה בלי מצרים, שנאמר: אז תתענג על ה'... 
והאכלתיך נחלת יעקב אביך" לא נחלה כמו אברהם... ולא כיצחק... אלא 
כאותה נחלה שהבטיח הקב"ה ליעקב אבינו שכתוב בו: "ופרצת ימה וקדמה 

וצפונה ונגבה".
למדנו מגמרא זו, שמי שמצליח לענג את השבת זוכה לנחלה בלי מצרים 

ויש כאן נתינה של מידה כנגד מידה.
מהות השבת היא שפע ללא גבולות, נשמה יתרה שאי אפשר לאומדה. ולכן 

מי שמענגה זוכה בהתאמה לנחלה ולברכה עד בלי די.
לענ"ד, זה היסוד העמוק והמכונן של איסור מדידה בשבת. למדוד בשבת זה 
היפך מהותה של השבת. השבת כולה מעיין נובע שהוא מקור הברכה לשפע 
)כפי שמביאה  הברכה  היפך  זה  כי  ולמדוד  לשקול  בשבת  אין  ולכן  כולו. 
לא בדבר השקול  מצויה  הברכה  שאין  -"לפי  מב.  מציעא  בבא  הגמרא 

ולא בדבר המדוד ולא בדבר המנוי"(.
לכאורה החידוש הנ"ל של ברכה בלי מצרים – ופרצת, דווקא מתוך שבת 
קודש נראה במבט ראשוני תמוה ביותר, שהרי השבת היא לכאורה השבתה, 

צמצום והפסקה מפעילות, וכיצד דווקא מתוכה נזכה לברכת ופרצת?
הנה למדנו שאדרבה דווקא שבת שכלפי חוץ נראית כצמצום, בפנים יש בה 

קרקע לפריה ולרביה לברכה ללא גבול.
בהשלכה לתקופתנו נראה לי שאותו דבר ממש ניתן להפיק ממצבנו בשנה 
יוצרות  ההגבלות  חוץ  כלפי  אמנם  השונות.  הקורונה  בתקופות  האחרונה 

תחושה של צמצום והגבלה - שהמטרה המרכזית בה היא לשרוד.
יצירות  של  גדול  ושפע  ברכה  בתוכה  לראות  ניתן  פנים  כלפי  באמת  אך 

וחידושים, של המצאת הזהות האישית, המשפחתית והלאומית מחדש.
באמצע שנה שעברה חגגנו בישיבה את סיום הש"ס. הובילו את הסיום הרב 
וזו  ליאור להב והמורה זאב זגדון. מאז הצטרפו ללימוד תלמידים ומורים 

המסכת השניה שכולנו מסיימים יחדיו )ברכות ושבת(. 
ניתן לראות שדווקא בתקופה זו בה בתי הכנסת נסגרו, התפילות בישיבה 
הצטמצמו, הלימוד הפך בעיקר למרחוק, העוגן העיקרי של קביעות התורה 

בישיבה נשאר ועומד דרך הדף היומי.
לכן אנו כה שמחים לסיים מסכת שבת וכולנו תפילה שיהי רצון מלפני ה' 
אלוקינו כשם שעזרתנו לסיים מסכת שבת כך תעזרנו להתחיל מסכתות 
דברי  כל  את  ולקיים  ולעשות  לשמור  וללמד,  ללמוד  ולסיימם.  אחרות 

תלמוד תורתך באהבה.
אוהבכם, גלעד

מנחם-אב תש״פ

דבר 
המערכת



טובה
03ראייתה מנחם-אב תש״פ

יום ירושלים
ולא  ירושלים  יום  את  לחגוג  הראשונה  בפעם  מאתגר  זה  היה 
בירושלים. להרגיש את "עומדות היו רגלינו בירושלים" ללא מצעד 
הדגלים המסורתי, שבכל שנה הישיבה לוקחת בו חלק משמעותי 
ותלמידי  דובי  הרב  יוני  הרב  העמידו  זאת,  כל  במקום  ומוביל. 
שכבה י' מסכת מרוממת של קטעים אותנטיים ומרגשים משחרור 
ירושלים והר הבית בידנו. הרב מאיר לב ארי ור' מאיר לוגסי סיפרו 
מזיכרונותיהם, מירושלים שלהם. הרב מאיר לב ארי סיפר על הימים 
שגדל בישיבת "עטרת כהנים" שבתוך ירושלים העתיקה, ור' מאיר 
לוגסי ממרכז העיר החצויה ועל הרגשת הרוממות הגדולה כשהעיר 
התלמידים  מאד.  ומרומם  מרגש  היה  הטקס  יחדיו.  לה  חוברה 
הצטרפו בשירה אדירה לקריוקי על שירי ירושלים ולבסוף חתמנו 

בהרקדה, כמובן לפי כל הכללים.
עוד ביום ירושלים, בהובלת תנועת בני עקיבא, התקיים בערב מצעד 
רכבים בטבריה כדי לחגוג את אחדות ירושלים בצורה קצת אחרת. 
הישיבה  של  הלאומי  שירות  בת  התהלוכה,  למארגנת  כח  יישר 
אסנת, שהיא גם הקומונרית של סניף טבריה מרכז. נפרדנו מאסנת 

בסוף השנה בתודה גדולה ובברכת הצלחה בכל אשר תפנה.

חידון פרקי אבות בזום
והעמידו תלמידים הרבה. כזכור לאחר חג הפסח שלחנו סרטונים 
חידון  גמר  התקיים  השנה,  סוף  לקראת  אבות.  מסכת  על  יומיים 
פרקי אבות על כל המסכת ובמקום הראשון זכתה משפחת טובול 
בטרמפולינה קופצנית, במקום השני והצמוד מאוד זכתה משפחת 

אידר בסט ספרים יוקר תי. נמשיך בימי הקיץ בלימוד יומי.

קבלות שבת
חמישי  בימי  שבת  קבלות  במסורת  המשכנו  הקורונה  בשגרת  גם 
עם ריקודים ודברי תורה ומשהו מתוק לכבוד שבת. רק שהריקודים 

התקיימו במרחקים הראויים.

טקסי ימי הזיכרון 
ב"זום"

יום הזיכרון לשואה ולגבורה ושבוע לאחר  את טקסי ימי הזיכרון, 
מידי  עורכים  אנו  ישראל,  מערכות  לחללי  הזיכרון  יום  את  מכן 
גם  ומרשימים.  מכובדים  טקסים  הישיבה,  בהיכל  עם  ברוב  שנה 
השנה, למרות המצב ששרר בימי הזיכרון, לא ויתרנו על הטקסים 
המרגשים וקיימנו אותם בשידור חי לכלל תלמידי וצוות הישיבה, 

.live ובפייסבוק  zoom דרך אפליקציות
תלמידי  מכן  ולאחר  בצפירה  נפתח  הטקס  והגבורה  השואה  ביום 
ורגשו  קריינו  הקריאו,  שרון,  והמורה  יוני  הרב  בהובלת  י'  שכבה 
סיכום  סרטון  עם  יחד  שירה  וקטעי  סרטוני  שילבו  בנוסף  אותנו. 
פעילות 'מחוברים' של שורדי השואה ותלמידנו. הטקס היה מרגש 
השואה,  יום  בנושא  מחנך"  "מפגשי  התקיימו  ולאחריו  ומרומם 

והמשך למידה מרחוק.
האיבה,  פעולות  ונפגעי  ישראל  מערכות  לחללי  הזיכרון  ביום 
הנופלים  בששת  התמקד  הטקס  ומרומם.  מרגש  טקס  התקיים 
מבוגרי ישיבתנו: אריה אברמסון הי"ד, גלעד פישר הי"ד, נעם עדין 
רכטר לוי הי"ד, אורן שמחה נח הי"ד, אביחי שער ז"ל וטל רחבעם 
יעקב ז"ל. יישר כח לתלמידי שכבה ט'-י', בהובלת הרב יוני והמורה 
המרגשים,  הקריאה  קטעי  הטקס,  של  היפה  ההנחיה  על  שרון, 
אימא  חוה,  בגב'  צפינו  הטקס  במהלך  ועוד.  והשירים  הסרטונים 
של אורן נח הי"ד שסיפרה על בנה ועל כישרונותיו המיוחדים ואיך 
בישיבה ממשיכים אותם, לא חשבנו שטקס מרחוק יכול להיות כל 

כך קרוב נוגע ומשמעותי. 
יוצאים  אנו  בישיבה  הטקס  בסיום  מיד  שנה  בכל  כלל  בדרך 
יום הזיכרון עם משפחות בוגרנו  לבתי העלמין, להשתתף בטקסי 
שנפלו במערכות ישראל. השנה בכדי להביע את השתתפותנו עם 
לבתי  הזיכרון  יום  לפני  הישיבה  מצוות  מורים  הגיעו  המשפחות, 
של  המצבות  על  מיוחד  זיכרון  ונר  אישי  מכתב  והניחו  העלמין 

בוגרינו, המשפחות התרגשו מהמחווה והודו מאד. 

ימיהזיכרון
יום הזיכרון לשואה ולגבורה

ויום הזיכרון לחללי מערכות ישראל



סיכום תלת שנתי מגמת ביולוגיה
לאחר שהסתיימה הבגרות בביולוגיה לתלמידי י"ב, התאספו כל תלמידי 
ביולוגיה  מגמת  רכזת  שרון,  המורה  של  בביתה  השכבה,  של  המגמה 
שליוותה את התלמידים שלוש שנים, וחגגו את סיום המגמה. הם נהנו 

ממשחקים חברתיים ואכלו ארוחה מפנקת של על-האש. בהצלחה!

סיכום שנה בבית שאן - כיתה י'2
כיתה י' 2 של הרב שמעון עמור, ערכה יום סיום מיוחד בבית 
שאן, לסיכום שנתיים עם המחנך הרב שמעון. הסיום המיוחד 
נערך בבית מדרש לצעירים "חנוך לנוער" בבית שאן שנפתח עם 
שיעור תורה מאת הרב פנחס בדוש, רב בית המדרש, המשיך 
בארוחת בוקר קטנה וסיכום שנה. לאחר מכן נהנו התלמידים 
ממשחקים מיוחדים כמו באולינג ופלייס סטיישן ועוד. את היום 

המיוחד סיימו בארוחת צהרים מפנקת.

סיום שנה – תכנית "אוהבי ה'"
עם סיום השנה חגגנו סיום מסכת ברכות עם קבוצת תלמידי ט׳
שעות  אחרי  בשבוע  פעמים  שלוש  השנה  כל  במשך  שלמדו 

הלימודים עם הרב אייל מסכת ברכות בעיון.
החגיגה היתה גדולה וכולנו כבר מחכים לשנה הבאה להמשיך 

במסגרת חשובה ומאתגרת זו.

סיום שנה כיתה י' 1
הרב יוני נפרד מכיתתו בפעילות מיוחדת. התלמידים לא הפסיקו לבקש 
שהשיר יימשך, אך מקובלנו כמסורת בישיבה, שלאחר שנתיים חייבים 

לשנות מחנך. אז תביטו בתמונות ותזהו את הפעילות.

סיכום שנה י' 3
כיתה י' 3 של הרב צפניה שדה, ערכה סיכום שנה מיוחד. לא רק האוכל 
המיוחד והאווירה המיוחדת גרמו לכך, אלא מה שבעיקר גרם לאירוע 
שיהיה בלתי נשכח, הוא דווקא משחק חברתי שארגנו התלמידים, בו 
התברר עד כמה הם מכירים ומעריכים אחד את השני. התלמידים בנו 
מאגר של כחמישים תכונות וערכים וכל אחד בתורו מוציא פתק וקורא 
את הערך חשוב או תכונת האופי היקרה, כששאר בני הכיתה מורידים 
אמור  הפתק  את  בתורו  שקורא  תלמיד  אותו  עיניים.  ועוצמים  ראש 
להצביע על תלמיד שיש בו את הערך או התכונה. היה מדהים לראות 
עד כמה התלמידים יודעים להעריך אחד את השני. בסיום הוסיף המחנך 

דברי תורה וסיכום בהתחבר למשחק החברתי היפה שבנו התלמידים.

טובה
ראייתה 04

סיומי שנה 
מיוחדים

לקראת סוף שנת הלימודים, ערכו 
מחנכי הכיתות ומורי המגמות סיומי 

שנה מיוחדים לתלמידי הכיתה 
או המגמה. להלן נביא כמה מהם 

לטעימה:

מנחם-אב תש״פ



טובה
05ראייתה

לשמחתנו העצומה, למרות מגבלות הקורונה, קיבלנו אישור לנהוג כמסורתנו, וגם השנה לקיים את יום סיום שנת הלימודים 
בפעילות קייאקים כייפית. זכינו ב"ה לחלוקת התעודות ביום שכולו שיח, חוויה, גיבוש ותודה בקייאקים של נהר הירדן. בעקבות 
הקורונה, יצאנו מהישיבה בצורה מדורגת ובזמנים שונים וכל שכבה עלתה לקייקים בזמן אחר, על מנת לשמור על ריחוק. בסוף 
המסלול קיימנו מעגלים כיתתיים וקינחנו כמובן בארוחת צהרים. בנוסף למחנכים הגיעו מורים רבים מהצוות המקצועי, גם 
כחלק מסיום השנה וגם להיפרד משכבה יב' מה שלא היה אפשרי במסיבת הסיום של י"ב עקב המגבלות. היה מרומם ביותר 

עם טעם טוב ומתוק בפה ובגעגועים לשנה הבאה.

יום כייף סוף שנה
וחלוקת תעודות

ברפטינג נהר הירדן

מנחם-אב תש״פ
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מיזם ייחודי לישיבתנו לפעילות מרחוק עם תלמידנו בימי הקורונה. רדיו "עד חצות" המשדר 
מידי יום באמצעות ה"זום", בהנחיית תלמיד כיתה י' אור-חי זיגדון. שידור "הרדיו" החל 

מהשעה 23:30 ונמשך עד חצות לילה. רדיו עד חצות חזר לפעול גם בימי החופשה הגדולה.  
קדושים,  מות  אחרי  פרשת  שבת  במוצאי  נפתח  חצות  עד  רדיו 
עם  יום  מידי  וכך  הישיבה.  ראש  גלעד  הרב  עם  חסידית  בהתוועדות 
זיגדון אורח מצוות הישיבה. המשדרים עסקו בנושאים  אירח אור-חי 
וגם  תלמידים  שאלות  על  ענו  והם  האורחים,  ללב  הקרובים  מגוונים 

סיפרו על עצמם. 
בין האורחים ניתן למנות את המורה לביולוגיה שרון כהן בנושא נגיף 
הדגולה  המשוררת  בנושא  הישראלי  גילה  לספרות  המורה  הקורונה. 
הישיבה, עפרה  יועצת  ולב טהור".  טוב  "לב  בנושא  גלעד  זלדה. הרב 
המורה  "משתגעים".  לא  ואיך  הסגר"  בזמן  עושים  "מה  בנושא  רייס, 
משה דרור, המורה לשל"ח בנושא מפלס הכנרת, סכר דגניה וההתפלה. 
זכינו גם לארח את אסנת בת השרות הלאומי לקראת יציאתה בשנה 
הבאה לשנת שירות בחו"ל. )לצערה, הכל בסוף בוטל עקב הקורונה(. 
הקהילות  ועל  חו"ל  יהודי  אצל  החשובה  השליחות  על  דיברה  אסנת 
וגם  בעומר  ל"ג  בנושא  התראיין  עמור  שמעון  הרב  בחו"ל.  היהודיות 
סיפר על בנו החדש יהודה שנולד לו במזל טוב. המורה לספורט אורי 
פרג'ון דיבר על חשיבות הפעילות הגופנית בימי קורונה ובכלל. המורה 

בת-אל עסקה בנושא מספרי פיבונאצ'י ויחס הזהב בטבע. 
שאלנו את המורה שרון כהן שהתארחה באחד המשדרים הראשונים, 

אלו שאלות שאלו אותך התלמידים?
היית?  תלמידה  מין  איזו  התלמידים:  אותי  ששאלו  "שאלות  שרון: 
היה  בו, האם  מבוגר אחד שיאמין  הוא  צריך  אומרים שכל מה שילד 
לך אחד כזה? או שאלה ששאל תלמיד נוסף: את מורה לביולוגיה כבר 
חמש שנים מעניין אותי לדעת מה כל כך משך אותך בתחום הזה והאם 
ידעת מאז שהיית קטנה שאת הולכת לעסוק בו?... הרב גלעד שאל מה 

מחבר אותי לישיבה..."
ומה ענית?

שרון: "עניתי שהישיבה היא באמת בית, הבית השני שלי... ולא סתם 
מוטו שאומרים. בישיבה יש צוות מדהים ותלמידים מקסימים שגורמים 

לאהוב את המקום ולרצות לעשות בו כמה שיותר טוב."
מהו הנושא שדיברת עליו?

שרון: "הנושא שדיברתי עליו כיאה למורה לביולוגיה היה נגיף )וירוס( 
ומה  חיידקים,  לבין  בינם  ההבדל  מה  נגיפים,  מהם  הסברתי  הקורונה, 
שונה בנגיף הקורונה שגרם למגיפה כל כך גדולה. נשאלתי האם נראה 

לי שהנגיף הונדס בסין, ולמה קשה למצוא חיסון או תרופה לנגיף..."
*

הרב שמעון עמור, למה בחרת לדבר דווקא על ל"ג בעומר?
הרב שמעון: "אני מרגיש שאני משורש נשמתו של רבי שמעון בר יוחאי. 

לא סתם השם שלי שמעון. בכל שנה אני עולה למירון בל"ג בעומר. 
השנה אמרתי אם לא נותנים להיכנס למירון, לפחות אלך למערה בה 
על  לתלמידים  סיפרתי  בפקיעין.  הנמצאת  יוחאי  בר  שמעון  רבי  היה 
הביקור בפקיעין וגם על בית הכנסת העתיק במקום בו גם זכיתי לבקר, 
תוך שילוב סיפורים על רבי שמעון בר יוחאי ועל המערה בה הסתתר 

מהרומאים ולמד תורה עם בנו רבי אלעזר במשך 13 שנה."
שאלו אותך לא מעט שאלות אישיות...

"נכון. התלמידים שאלו אותי איזה תלמיד היית? )הייתי  הרב שמעון: 
את  אוהב  )אני  להוראה?  הגעתי  איך  שאלו  סטנדרטי...(  תלמיד 
המקצוע, אוהב תלמידים ואוהב את הצוות(, כמו כן שאלו אותי האם 
מדוע  אותי  לשאוף. שאלו  לאן  יש  הסברתי שתמיד  לי שאיפות?  יש 
לרשב"י,  קשור  שזה  ועניתי  יהודה  טוב  במזל  לי  שנולד  לבני  קראתי 
כפי שכתוב בפיוט "הודך והדרך". לסיום שאלו אותי איך אני רואה את 
הישיבה שלנו. אז כדאי שכולם ידעו שאני מאד אוהב את הישיבה, אני 

מאד שמח שהישיבה הטרוגנית והלוואי שהבנים שלי ילמדו בישיבה."
*

יהדות  בנושא  במשדר  עסקה  הלאומי  השרות  בת  טאובמן  אסנת 
התפוצות. 

אסנת, יהדות התפוצות, מדוע?
ואנחנו  במיוחד  רחב  לא  התפוצות  יהדות  לגבי  שלנו  "הידע  אסנת: 
צריכים מאוד לחזק את הקשר איתם ולהעלות את המודעות. היהודים 
אכפתיות  להראות  הוא  שלנו  המינימום  אז  המון,  לנו  עוזרים  בחו"ל 
וחיזוק הקשר ועידוד עלייה  כלפיהם ולהיות איתם. בוודאי ששליחות 

זה הדבר הכי חשוב שיש! אבל האכפתיות והמודעות זה המינימום."
משפט חזק שיש לך בנושא?

אסנת: "כל ישראל ערבין זה לזה".
*

יועצת  רייס,  עפרה  עם  התקיימה  המרתקות,  הרדיו  מתוכניות  אחת 
מאד.  מעניינות  שאלות  התלמידים  שאלו  המשדר,  כדי  תוך  הישיבה. 

שוחחנו עם עפרה על השאלות וכמובן על התשובות.
עפרה: "השאלות שנשאלתי: האם את מרגישה שלהיות יועצת בבי"ס 
כמו הישיבה שלנו, יותר קשה מלהיות יועצת בביס חילוני כמו אורט 
במעלה או במקום שמזוהה כדתי יותר כמו ישיבת נתיב מאיר לדוגמא. 
עוד שאלה שנשאלתי: את יועצת למעשה בעיקר לרמי"ם שהם בנים... 
ולתלמידים שהם בנים האם זה יתרון להיות יועצת לבנים ולא יועצת 
יועצת  לבנות לדוגמא האולפנית. כלומר איזה ערך מוסף יש בלהיות 
לבנים? עוד שאלו: אומרים שכל מה שילד צריך הוא מבוגר אחד שיאמן 

רדיו עד חצות

שדרן הרדיו -
התלמיד אורחי זיגדון

אסנת - כל ישראל ערבין זה לזה גילה הישראלי - עושר גלום בשיר 
מקסים

הרב שמעון עמור - הלוואי 
והבנים שלי ילמדו בישיבה

מנחם-אב תש״פ
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בו האם היה לך אחד כזה? ואפילו שאלו: האם יצא לך פעם לטפל בילד 
עם מחשבות אובדניות?"

מה את אומרת על השאלות הללו?
קצת  אותי  לשאול  ההזדמנות  לתלמידים  שניתנה  כיף  "איזה  עפרה: 
אז  הייעוץ.  של  הקלעים  מאחורי  את  להבין  היועצת'...  'חדר  מתוך 

בשיחה קצרה, ניסיתי לענות ולהרחיב בשקיפות מלאה.
גם  שהיא  אמא.  הייתה  תמיד  בי  שהאמינה  המבוגר  דמות  כל,  קודם 
טובה,  הכי  מוכשרת,  הכי  תמיד  להרגיש  לי  ונתנה  בתפקידה.  יועצת 
ושהשמיים הם הגבול. נטעה בי את האמונה בעצמי והערך העצמי שלי 

במקום בטוח בזכותה. 
להיות יועצת בישיבה של בנים זו ממש הנאה גדולה עבורי. לא הייתי 
מחליפה זאת לא עם בנות ולא עם תלמידי היסודי. הכי כיף איתכם. 
האתגר רב, המקרים מעניינים זה הכיף בתפקיד שלי, שאני לא יודעת 

איך ייגמר היום."
האם אכן נתקלת בילד עם מחשבות אובדניות?

בוודאי  אז  נוער.  בני  מאפיינות  מאוד  אובדניות  "מחשבות  עפרה: 
זה חלק מההתבגרות שלכם. אתם  נבהלת מזה.  ואני לא  שנתקלתי... 

נורמליים אם יש לכם מחשבות על החיים.
מצד שני, אם אתם מרגישים שאתם זקוקים לסיוע, תמיכה, התייעצות 

אז בהחלט מוזמנים להסתייע בי או בכל אחד מצוות החינוך."
ומה לסיכום?

עפרה: "הייתי שמחה לדבר איתכם ולפגוש פנים אל פנים או בזום בעוד 
מינית  זהות  ואלכוהול,  )סמים  אתכם  ומעניינים  שמרתקים  נושאים 
ומגדרית, התבגרות, קשר עם הורים ועוד( מקווה מאוד שבשנה הבאה 

יתאפשר לי יותר להיכנס לכיתות ולפגוש אתכם יותר."
*

המורה לשל"ח משה דרור, ספר לנו על הנושא בו עסקת במשדר...
משה: "עסקתי בנושא של מקורות המים בישראל בדגש על הכנרת.

הסברנו את נושא התפלת המים, שהפכה אותנו לפחות תלויים בחורף 
גשום מחד אבל לא ביטלה את הצורך להתפלל ואת קרבת ה' שמגיעה 

דרך הגשמים מאידך."
האם אין כאן בעיה באמונה שסומכים על התפלה במקום על הקב"ה?

שארץ  שאומר  הרמב"ן  את  הבאנו  הזו...  השאלה  עלתה  "אכן  משה: 
ישראל היא הארץ שה' דורש אותה. דווקא דרך החוסר בגשמים לעומת 
התפילות  בזכות  ה'  לקרבת  אנו  זוכים  מצרים,  או  הגשומות  הארצות 

והשפע שמתבטא בירידת הגשמים בארץ ישראל."
*

מכירים  כבר  הישראלי,  גילה  לספרות  והנמרצת  הוותיקה  המורה  את 
על  בתוכניתה  סיפרה  גילה  המורה  ובוגרים.  תלמידים  של  דורות 

המשוררת זלדה וגם על המורה שהעריצה בילדותה. 
המורה גילה, נשמח לשמוע על מורתך הנערצת...

ועל  ולספר מעט על עצמי  גילה: "שמחתי להשתתף בתוכנית הרדיו 
שלי  המחנכת  היא  שהערצתי,  המורה  בילדותי.  שהערצתי  המורה 
בבית הספר היסודי הממ"ד "עציון" ביד אליהו ושמה רבקה קוקולביץ 
)כיתות ה-ו  יודעת היטב את מלאכת החינוך  ונעימה,  נאה  ז"ל. אשה 

מעורבות שדרשו אני מניחה הרבה סבלנות( ומלאכת ההוראה."
ומה סיפרת על המשוררת זלדה?

ע"ה  זלדה  הדגולה  המשוררת  של  דמותה  קווי  את  "תיארתי  גילה: 

חב"ד,  רבני  לשושלת  בת  ורגישה  ,למדנית  מיוחדת  אישיות  שהייתה 
ממשפחת שניאורסון המפורסמת. שנות ילדותה בירושלים של ראשית 
המאה ה-20, יתמותה והדלות בביתה הטביעו חותמן על נפש הילדה 

והעצב ניכר היטב בשיריה.
רוח  עולמות  בפניה  נפתחו  מעט,  כשבגרה  למורות  המדרש  בבית 
חדשים וכבר אז התבלטה בכשרונה הספרותי והחלה ללמד תלמידות 
כמורה בבית ספר לבנות. דלת דירתה של המשוררת בירושלים )ברחוב 
צפניה בשכונת כרם אברהם( הייתה פתוחה תמיד ונהרו אליה משוררים 
יום  היום  מחיי  שירתה שצמחה  אוהבי  וצעירים  הגות  אנשי  וסופרים, 

ובהם תיארה את גם את הנדכאים והחולים.
גדול  קוראים  לקהל  היום  עד  זוכים  לאור,  ספרי השירה שלה שיצאו 
ורבדיה  שיריה  של  האיכויות  בשל  העם  רבדי  ומכל  הגילאים  כל  בני 

העמוקים והיא כבשה לה מקום של כבוד בשירה העברית החדשה."
באיזה שיר בחרת להתמקד במשדר?

גילה: "בחרתי, בשידור הרדיו, וגם היום להתמקד בשירה המקסים )שעל 
שמו נקרא ספרה הראשון שיצא לאור בשנת 1967( "פנאי"  וחשבתי על 

כל אחד מאתנו היום שבשל 
"זוכה"  התקופה  אירועי 
שמחייבים  אחרים  לימים 
ארגון שונה וחדש של הזמן.
בשיר  גלום  עושר  איזה 
להתוות  שיכול  זה  מקסים 
שגרה  בימי  דרך  לכולנו 

ובימינו אנו."
ומה לסיום?

וברוח  "לסיום,  גילה: 
אני  מבקשת  ספרותית, 
בחווית  אתכם  לשתף 
אילו  בימים  שלי  הקריאה 
הדגול  הסופר  של  בספרו 
פרס  זוכה  מיכאל,  סמי 
רבים  ופרסים  ישראל 

יובל  בחצי  הישראלית  ובתרבות  בחברה  מעשים  עתיר  איש  אחרים, 
האחרון. הספר נקרא "נער האופניים". בספר זה מתוארת חווית קליטת 
העולים בראשית שנותיה של המדינה מנקודת מבטו של הגיבור נורי. 
פער התרבויות, רוח התקופה ומשאלות הלב של הגיבור מבטאים היטב 
את כוחה של המוטיבציה והדבקות במטרה. הסגנון קולח והתיאורים 

מרתקים ומרגשים –ממליצה מאד...
ובכך אפשר  הרדיו  בתוכנית  אותי להתארח  לצוות שהזמין  מודה  אני 
לי לשתף את התלמידים והמורים בחוויות שלי מהעבר ומעיון חוויתי 
הישיבה  תלמידי  של  פניהם  את  בזום  לראות  שמחתי  יפה.  בשירה 
ולענות על שאלותיהם, אין ספק שזהו אמצעי יעיל לשמור על קשר 
כאחד  וצעירים  ,בוגרים  כולנו  שנזכה  המודרני.  בעידן  ידע  ולהעביר 
מיכולותינו  להעניק  שנדע  ומתפללת  ותרבות  מעש  באנשי  להתלות 

למען קיום חברה טובה, יוצרת ומאמינה."
כאמור את המשדרים הוביל והנחה תלמיד כיתה י' אורחי זיגדון שעושה 
זאת בטוב טעם ובשכל רב. וממשיך גם כעת בימי החופשה הגדולה. 

תודה לרב דובי כהן על היוזמה ועל התמיכה הטכנית.

משה דרור - התפלת המים
לא ביטלה את הצורך להתפלל

עפרה רייס - מה שמעניין שאני לא 
יודעת איך ייגמר היום

שרון כהן - בישיבה יש צוות מדהים 
ותלמידים מקסימים

שדרן הרדיו -
התלמיד אורחי זיגדון

מנחם-אב תש״פ

"פנאי" - זלדה
היה לנו אוצר סמוי של פנאי

עדין כאויר הבוקר,
פנאי של סיפורים, דמעות, נשיקות

וחגים.
פנאי של אמא ,סבתא ,והדודות 

יושבות בנחת בסירה 
של זיו,

שטות אט-אט 
בדוגית השלום 

עם הירח ועם המזלות.
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לקראת סוף שנת הלימודים, התקיימה מסיבת הסיום 
המסורתית של בוגרי שכבה י"ב, אך הפעם עקב המגבלות 

יכלו להשתתף רק התלמידים וצוות מצומצם. הערב המרגש 
התקיים במסעדת 'סבא חביב' בטבריה. התלמידים הגיעו 

בהתרגשות רבה ובחולצות לבנות.
האירוע נפתח בכתיבה רפלקטיבית של התלמידים על חוויות ואירועים מעצבים בישיבה 

ולאחר מכן הם כתבו מכתבי תודה לצוות הישיבה, להורים ומכתבי פרידה לחבריהם.
לאחר שסעדו ונהנו מארוחת ערב הם עברו לחלק הטקסי שנפתח בדברי ראש הישיבה 
הרב גלעד "לכו בנים שמעו לי יראת ה' אלמדכם". אורחי הכבוד, מר מוני מעתוק מ"מ 
הנחיות משרד  אבירם, שעקב  אבי  מר  אורט,  האזור מטעם רשת  ומנהל  העיר,  ראש 

הבריאות, לא יכלו להשתתף, שלחו ברכות כתובות ומצולמות שהוקרנו והוקראו.
לאחר מכן צפו בוגרינו בנציגי ההורים נועם ויעל, ההורים של אביאל יצחק, שברכו בהקלטה 
מצולמת את התלמידים שהפכו לבוגרים. כל כך הורגש חסרונם של ההורים ושל הצוות החינוכי 
וברכה זו הייתה מרגשת. מיד לאחר מכן הוקרן סרטון שהכין הצוות החינוכי לשכבה. כמו כן ברכו את 
הבוגרים מחנכי השכבה לאורך השנים: הרב יחיאל, הרב שמעון, הרב שכניה והרמי"ם של השכבה הרב 

ציון והרב ישראל כל אחד בדרכו הייחודית. הרב ישראל סיכם את ארבע השנים בחריזה וברכה.
נציגי התלמידים ניר אוחנה ואיתן ועקנין דברו וריגשו והוקירו תודה לדרכה של הישיבה שהיא בית. מצטייני 
השכבה יוסף בוסקילה שזכה בפרס מנכ"ל הרשת, ומצטיין מטעם " אורטוב" על עשיה חברתית רז ביטון - 
זכו בתעודות ובמלגה. ולסיום כל תלמיד קיבל צידה לדרך: תיק גדול ובתוכו סידור ותמונת מחזור. חסרונם 
של ההורים, המורים והאורחים הורגש היטב, אך למרות הכל, ב"ה המסיבה הייתה מיוחדת ומרגשת ביותר.

נפרדנו
כך...

הגדולה
מסיבת הסיום

של בוגרי י"ב

מנחם-אב תש״פ
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של בוגרי י"ב

מנחם-אב תש״פ
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פרויקט ההתנדבות "לאורו נלך", של הישיבה התיכונית אורט טבריה, הוא פרויקט אשר 
במסגרתו מתנדבים תלמידי שכבה י' במספר מוקדים בעיר וגם סביב הכנרת. לקראת 

סיום שנת הלימודים ערכו התלמידים מפגש התנדבות אחרון לסיכום.
התנדבות סביב הכנרת: לאחר הפסקת קורונה ארוכה וגעגוע אין סופי לעזרא המדריך האגדי ולעבודה בשביל סובב 
כנרת, חזרו התלמידים למפגש אחרון. ושוב החבר'ה המדהימים שלנו הסתערו על השביל לגזום, לפרוץ ולנקות והפעם בתוך המים, 
במקומות שבהם רק לפני כמה חודשים עבדו בהם על אדמה יבשה. אחרי העבודה, המדריך עזרא האלוף הכין לתלמידים סדנת 
חריטה באבן. היה מדהים שוב לראות באיזה ריכוז החבר'ה עובדים ונהנים. לבסוף הם קיימו מעגל שיח ותודות וחלוקת שי מרשות 

הכנרת לכל אחד כשההתרגשות שוברת שיאים והתלמידים רק מבקשים לראות את עזרא שוב בסובב כנרת גם בשנה הבאה.

התנדבות בבתי הספר של החמ"ד: גם שאר תוכניות ההתנדבות של "לאורו נלך" חגגו את סיום השנה בברכות 
את  השכבה  תלמידי  חתמו  ללימודים,  האחרון  בשבוע  הפרויקט.  במסגרת  השנה  במהלך  ההתנדבות  על  לתלמידים  ובתודות 
הפרויקט המדהים בהתנדבות אחרונה בבית ספר 'נועם בנים' בניהולו של חי דמרי ובהובלת אתי ברון שהכינו סיום מרגש ומיוחד 
לתלמידים.  כמו כן הגיעו לפעילות התנדבות אחרונה לשנה זו בבית הספר 'נועם בנות' בניהולה של תמי לוגסי. התלמידים פינו 

גרוטאות ולכלוך והשמישו חדרים חדשים במבנה. כל המקומות ביקשו להמשיך ולפגוש את התלמידים גם בשנה הבאה.

התנדבות בויצ"ו: לא רק בבתי הספר של החמ"ד מתנדבים תלמידנו. לקראת חג שבועות, יצאו תלמידנו ביחד עם אב הבית 
היקר שלנו רוני, לנקות סביב מעון ויצ"ו. השמש קפחה בעוז על הפנים, אך המקום קיבל פנים יפות ונקיות.

חסד
לאורו נלךוקהילה

מנחם-אב תש״פ
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לאחר תקופה ארוכה שתלמידי 'מחוברים' לא 
נפגשו עם שורדי השואה )עקב הקורונה(, 
בערב חג שבועות הם הפתיעו את ניצולי 

השואה בביקור, יחד עם פרחים ומארז מתוקים 
בברכת חג שמח. שורדי השואה התרגשו 

ושמחו מאוד.
תוכנית  סיכום שנה של  הלימודים, התקיים מפגש  סוף שנת  לקראת 
'מחוברים' בהשתתפות של אפרת, הרכזת הארצית של התוכנית, הרב 
"מחוברים"  תוכנית  רכזת  וכמובן  היועצת  עופרה  השכבה,  רכז  יוני 
בישיבה - המורה שרון כהן. במפגש התלמידים סיכמו שנה מעצימה 
רחל  השורדת  מיוחדים.  וברגעים  בחוויות  ושיתפו  בס"ד  ומאתגרת 
היא  כמה  להם  ואמרה  הטלפון,  דרך  המחוברים  את  ברכה  סרוסי 
אוהבת אותם, כמה הם חסרים לה ומשמעותיים עבורה, ולא הפסיקה 
להודות להם על השנה. בסוף המפגש כל תלמיד קיבל תעודת הוקרה 
על ההשתתפות בתוכנית ולסיום המורה שרון קיבלה מהרכזת אפרת 
תעודת הערכה כמורה מצטיינת בתוכנית 'מחוברים' בכל הארץ. יישר 

כח עצום לתלמידי תכנית "מחוברים".

לאורו נלך

תוכנית "מחוברים"

מנחם-אב תש״פ
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ביקור קרן מנומדין בישיבה!!!!
לסייע  על עצמה  קיבלה  מנומדין אשר  קרן  ראשי  את  לארח  שמחנו 
למחלקת  מצפן  תהוה  זו  תוכנית  בטבריה.  לחינוך  אב  תכנית  בבניית 
החינוך ולכלל המנהלים בעיר. את הביקור יזמו והנחו ראש העיר מר  
מוני מעתוק ותמי מנהלת מחלקת החינוך.גם מפקח הישיבה מר משה 
גודלבסקי ומנהל האזור מרשת אורט מר אבי אבירם שותפו ופרשו את 
המפגש  של  הכותרת  גולת  הישיבה.  של  הנפלאה  החינוכית  התמונה 
בתושב"ע  מבגרות  י"ב  שכבה  תלמידי  יצאו  כאשר  ספונטנית  הייתה 
והצטרפו למפגש בכדי לספר מה קיבלו מהישיבה ומהעיר בכלל. היה 

אירוע מרשים ומרגש ובע"ה יניב גם פירות לעיר כולה

פדגוגיה
ופרויקטיםמיוחדים

תגבורים בחופש
שבחינות  הוא,  הקורונה  עקב  שיצאו  הטובים  הדברים  אחד 
הבגרות השנה נערכו בשיאו של החופש הגדול. דחיית בחינות 
תלמידנו  עם  להיפגש  הזדמנות  לנו  נתנה  לחופש,  הבגרות 
בחופשה הגדולה לימים מרוכזים של תגבורים לקראת בחינות 
הבגרות. מורים רבים באו באהבה גדולה בימי החופשה לתגבר 

תלמידים בתנ"ך, מתמטיקה, אנגלית ועוד.

ירושלים שלי
אזרחות  )ספרות,  תחומית  רב  למידה  של  שנה  לאחר 
העבודות  פרזנטציות של  נערכו  ירושלים,  בנושא  והיסטוריה( 
בהובלת  ט'  שכבה  תלמידי  ידי  על  שלי"  "ירושלים  בנושא: 
דובי  והרב  לאזרחות,  צפניה המורה  הרב  ובליווי  גילה,  המורה 

המורה להיסטוריה. 
שבו  בכיתות  שיתופי  שיח  היה  לפרזנטציות  מקדים  שלב 
התלמידים שוחחו על החידושים והגילויים שהיו להם במהלך 
הכנת העבודה על ירושלים, על נקודות חיבור ישנות וחדשות 
עם  הקשר  על  חבר,  עם  המשותפת  העבודה  על  לירושלים, 
מכן  לאחר  מעניין.  שיח  היה  הלמידה.  חומרי  והשגת  המורה 
התלמידים הציגו את העבודות וקיבלו משוב אחד מהשני. הצגת 
העבודות הייתה מרשימה והתקיימה בנוכחות הרב גלעד והרב 
גילה על  יישר כח עצום לתלמידים ותודה למורה  ציון הרוש. 
היוזמה והובלת הפרויקט ועל ליווי התלמידים בצורה מדהימה. 
תודה גם לרב צפניה על ליווי התלמידים עד להצלחתם וכמובן 

למחנכים הרב דובי והרב יחיאל.

לימודי תאוריה בחינוך תעבורתי
שכבה י' לומדת לאורך כל השנה את מקצוע חינוך תעבורתי בהובלת 
המורה הילה בלסברג. התכנים הנלמדים הם מרמת המשתמש בדרך 
נהיגה.  לרישיון  ועד  חשמלי(  )גם  וקורקינט  אופנים  דרך  רגל,  כהולך 
משרד  מטעם  התאוריה  בבחינת  השכבה  תלמידי  נבחנו  השנה  בסוף 
למשך  להם  זו תשמר  זכות  יתרה.  בהצלחה  רובם  עברו  וב"ה  הרישוי 

שלוש שנים בהם יוכלו להתחיל מיד בלימוד המעשי. 

קדם עתידים
Z-האקתון תוכנית ה

כשבוע לפני סיום שנה"ל, התקיימה בישיבה תחרות האקתון של תוכנית 
Z דרך הזום. במהלך היום קבוצת FanGal המייצגת את הישיבה ובה 
עבדו  סימוני  ואורי  מסינג  יהודה  כנפי,  בן  הר,  בן  עמית  משתתפים 
על הצגת הפרויקט שלהם ועל משימות שונות בעזרת איתי אריאלי, 
יוני. בנוסף, הם  והרב  סטודנט להנדסה ממכללת כנרת, המורה שרון 
הקבוצה  ובאקדמיה.  בתעשייה  בכירים  בפני  המיזם שלהם  את  הציגו 

זכתה במשימת התמונה הקבוצתית. 
זה המקום להודות למר איציק אלימלך שליווה אותנו והיה המתכלל 
האזורי של תוכנית קדם- עתידים. אנו מאחלים לו הצלחה גדולה בכל 

אשר יפנה.

מנחם-אב תש״פ
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ערב חשיפת מגמות
חשיפת  של  מיוחד  ערב  קיימנו  הלימודים,  שנת  סיום  לפני  כשבוע 

המגמות, וברוח התקופה קיימנו אותו ב" זום". 
קדם לערב זה הליך חינוכי עם תלמידי השכבה שעסק בחירת המגמה 
לקראת שנה הבאה, בו המחנכים ועפרה היועצת העבירו סדנאות על 
תכנון ובחירה נכונה. בהמשך התהליך, נכנסו תלמידי השכבה לשיעור 

לדוגמא בכל המגמות.
ובכן בערב זה, התיישבו מול המחשבים והסמארטפונים, הורי ותלמידי 
שכבת ט' על מנת לשמוע ולהבין לעומק את מטרות מגמותינו בישיבה. 
הערב נפתח בדברי רכז השכבה הרב דובי על הנעשה בשכבה באופן 
כללי ובהתמקדות בערב. בהמשך, הרב ציון, הרכז הפדגוגי, הסביר על 
מבנה המגמות בישיבה ובשיתוף פעולה עם מגמות ארציות המתקיימות 
ההורים  את  היועצת שלנו שיתפה  עפרה,  מכן,  לאחר  לישיבה.  מחוץ 
בשיעורי החינוך שהעברנו בכיתות בנושא 'קבלת החלטות'. חתם את 
הבחירה  חשיבות  גודל  בהבנת  הישיבה,  ראש  גלעד,  הרב  הדוברים 
החופשית שמגיעה מהלב! בחלק השני, שמעו ההורים והתלמידים את 
מורי המגמות, שהציגו במצגות, סרטונים, עם תלמידי המגמה את מבנה 
המגמה, חומרי הלימוד, תועלת הלימוד והחיבור שלהם לחיי המעשה 
ולתלמידים  ולהורים  זה  בעתיד. תודה למורי המגמות על ערב חשוב 

שהתחברו מרחוק.

אינגליש-כייף 
וגדושה  חווייתית  תוכנית  התקיימה  הגדולה,  החופשה  בימי 
ללימודי אנגלית, בת חמישה ימים עם המורה לאנגלית עינב, 
הנקראת  עינב,  המורה  של  ביוזמתה  מיוחדת  תוכנית  עפ"י 

אינגליש-כייף.
ביום השני לתוכנית ביקשנו מהמורה עינב לספר על התוכנית: 
בכמה  דנו  העל.  גיבורי  בנושא  כיף" התחיל אתמול  "אינגליש 
גיבורי על ומה הכוחות שלהם. דיברנו על מה שהם עושים ואיך 
הם משתמשים בכוחות העל שלהם למטרה טובה. לאחר מכן 
פיזיים  כוחות  להם  שאין  היומיום  בחיי  על  גיבורי  על  דיברנו 
אלא סוגים אחרים של כוחות. האנשים האלה הם גיבורים בחיי 
היומיום. ניסחנו אוצר מילים עשיר בנושא זה ובסופו של דבר 

הבנים כתבו סיפור על גיבור העל שלהם. 
 'Shark Tank' שנקראת  הטלוויזיה  תוכנית  על  דיברנו  היום 
להגיש  צריכים  היו  בזוגות  בעבודה  הבנים  תחרות.  כמו  שזה 
כל  על  צריכים לחשוב  היו  הם  'תמכור'.  אפליקציה שלדעתם 
ההיבטים של ייצור, מימון ומכירת אפליקציה. הם היו צריכים 

ליצור לוגו וסלוגן 'למוצר' שלהם. 
למחרת הם הציגו את האפליקציה שלהם וכמובן הכל באנגלית! 

כל הכבוד לתלמידים על ההשקעה.
בנוסף, התלמידים ערכו פעילות של "חדר בריחה", בה הם היו 
צריכים לא רק להבין את הרמזים ו"לברוח" מהחדר, אלא גם 
לבנות חדר בריחה משלהם, עם סיפור הכיסוי ורמזים. וכמובן 
וחלק  חייו  הכל באנגלית. לסיכום למדנו קצת על שייקספיר, 

מיצירותיו. נהננו מאד." 
יישר כח גדול למורה עינב.

מגמה חדשה בישיבה
מגמת ספנות וימאות

מול  השתדלות  של  שנים  שלוש  לאחר  הים.  לחובבי  טובה  בשורה 
הגורמים המוסמכים וצוות הימיה, הוחלט להקים בישיבה מגמת ספנות 
וימאות. בישיבת הכרזת המגמה, השתתפו נציגים מצוות הימיה, הנהלת 
הישיבה ומחנכי כיתות "ואהבת", שלתלמידיהם בעיקר מכוונת המגמה.

תוכנית "מצמיחים"
וי'  ט'  בה תלמידים משכבות  תוכנית  היא  "מצמיחים"  תוכנית 
ניפגשים מידי שבוע לסדרת מפגשים, בהם הם מקבלים כלים 
בצנעה  חברתית  ברגשיות  המודעות  והעלאת  שינוי  להובלת 
ורכן  האחרון  המפגש  התקיים  שנה"ל  סוף  לקראת  ובשקט. 
מים  אכן  שינוי.  בהם  חוללו  שהמפגשים  סיפרו  התלמידים 

שקטים חודרים עמוק.

סיום החוגים - שכבה ט'
לאחר שנה מהנה עם חוגים רבים, נפרדו תלמידי שכבה ט' מהחוגים 
השונים שהתנהלו לאורך השנה - שחמט, לימודי גיטרה, כדורגל, שפת 
הסימנים, רובוטיקה, טניס שולחן )פינג פונג( וימיה. כיף גדול להרחיב 

את הלמידה עם דברים המרחיבים את הנשמה.

מנחם-אב תש״פ



שיעור הרב סתיו על יום הזיכרון 
ויום העצמאות

 zoom-ה דרך  שערכנו  המרגש  הטקס  אחר  לאחר  הזיכרון,  ביום 
והפייסבוק, התקיים שיעור מיוחד לצוות הישיבה, מאת הרב דוד סתיו 
רשת  שלנו  הרשת  של  הרב  הוא  הרבים  לתפקידיו  שבנוסף  שליט"א 
אורט. בשיעור השתתף גם מנהל האזור של רשת אורט מר אבי אבירם. 
השיעור עסק בנושא הסמיכות של יום הזיכרון ליום העצמאות, המעבר 
מהלכות פרט להלכות ציבור, מפרטים לאומה. הייתה זו הכנה מופלאה 

לכניסה ליום העצמאות ובכלל כהכנה לאומית בדרך למתן תורה.

קליפים מיוחדים מהצוות 
לתלמידים

עם היציאה לחופשת הקורונה שנכפתה עלינו לאחר חג הפורים, יזם 
צוות הישיבה קליפים של דרישות שלום לתלמידים, שנשלחו מידי יום 
מהשיר  משפט  עם  הצטלם  מהצוות  אחד  כל  הראשון  בקליפ  שישי. 
נייר  כדור  של  היה  השני  הקליפ  יום".  כל  אותי  "מציל  ריבו  ישי  של 
מחזק.  משפט  בו  יש  פעם  כשבכל  לשני  אחד  צוות  מאיש  מתגלגל 
הקליפ השלישי שנשלח בחול המועד פסח, כלל שיר דרישת שלום של 

געגועים לתלמידים בתקופה המיוחדת כל כך.

כל זאת בנוסף לקליפ יומי מראש הישיבה הרב גלעד בנושאי ההגדה 
של פסח בתקופה שלפני פסח, וכן לאחר הפסח בפרקי אבות שנשלח 
ושלח  לעשות  הגדיל  גלעד  הרב  בנוסף  התלמידים.  לכל  יום  מידי 
קליפים מיוחדים עם הסבר נפלא על מסכת קידושין לשכבה י"א, דבר 

שסייע מאד לקראת בחינת הבגרות.

מפגש מורים יום ירושלים
שבועי  לשיח  בישיבה  ההוראה  צוות  מתכנס  שלישי  יום  מידי 
לשגרה  החזרה  ולקראת  ירושלים  יום  לקראת  מוסדית.  ולהשתלמות 
לימודים מבורכת בתום חופשת הקורונה, התקיים מפגש מיוחד, שכלל 
סקירה על הלמידה מרחוק ועל הקשר שנשמר עם תלמידנו לאורך כל 

התקופה.
הקשורה  מוזיקאלית  פעילות  התקיימה  המפגש,  של  השני  בחלקו 

לירושלים, עם הנגן והזמר אייל חדד.

טיול סיכום שנה לצוות הישיבה
שנה  לסיכום  כולו  הצוות  יצאנו  הלימודים,  סיום  לאחר  ימים  כמה 
בנתניה. התחלנו באטרקציה מיוחדת של סיור סגווי בטיילת החדשה 
של נתניה. המשכנו לסעודה מפנקת וסיימנו במעגל שיח מעצים של 
כלל הצוות. תודה למוטי שתמיד יודע לארגן ולפנק הכי טוב ולשאר 

המארגנים.
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צוותלעניין

מנחם-אב תש״פ

ישיבתנו זכתה בצוות מעולה של רמי"ם, מורים ועובדי מנהל. צוות מקצועי 
ומסור, מלא אהבה ואכפתיות לכל תלמיד. צוות נפלא ודינמי שהוא המנוע 
התמידי להצלחה הגדולה של הישיבה. הישיבה מאמינה שהעשרת הצוות 
בלמידה ובפעילות, משפיעה ישירות על העשרת תלמידנו, חינוכם ופריחתם.
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